
Obec Třanovice 

 

Zápis 

ze 17. zasedání 

ZASTUPITELSTVA OBCE TŘANOVICE 

konaného dne 21. března 2022 v 18. 00 hod. 

 
Přítomno dle presenční listiny  15 členů ZO Třanovice  
Omluveno    0  členů ZO Třanovice  

6  občanů (hostů) 
 

Zahájení zasedání zastupitelstva 

 
Zasedání Zastupitelstva obce Třanovice (dále též jako „zastupitelstvo“) bylo zahájeno v 18,00 hodin 
starostou obce Mgr. Jiřím Tomiczkem („dále jako „předsedající“).  

 
Předsedající schůze konstatoval, že zasedání bylo řádně svoláno. Informace podle § 93 odst. 1 zákona 
o obcích byla na úřední desce Obecního úřadu Třanovice zveřejněna v souladu se zákonem po dobu 
nejméně 7 dní, a to od 11.3.2022 dosud. Současně byla zveřejněna na „elektronické úřední desce“.  
 
Předsedající schůze dále z prezenční listiny přítomných členů zastupitelstva konstatoval, že přítomno 
je 14 členů zastupitelstva (z celkového počtu 15 všech členů zastupitelstva), takže zastupitelstvo je 
usnášeníschopné (§ 92 odst. 3 zákona o obcích). 

Určení ověřovatelů a zapisovatele 

 
Předsedající navrhl určit ověřovateli zápisu Ryszarda Jochymka a Martina Guznara, zapisovatelem Ing. 
Karinu Tomanovou.  K návrhu nebyly vzneseny žádné protinávrhy.  
 
Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Třanovice určuje ověřovateli zápisu Ryszarda Jochymka a Martina 
Guznara, zapisovatelem Ing. Karinu Tomanovou. 

 
Výsledek hlasování:   Pro 12  Proti - Zdrželi se 2 (R. Jochymek, M. Guznar) 

Usnesení č. 1/17/ZO/2022 bylo schváleno. 
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Schválení programu: 

 
Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v souladu s pozvánkou, zaslanou členům 
zastupitelstva a v souladu s informací zveřejněnou na úřední desce. Předsedající dal hlasovat o 
návrhu programu.  

 
Návrh usnesení:  
Zastupitelstvo obce Třanovice schvaluje následující program 17. zasedání: 

1. Investice a jejich financování 

2. Rozvoj obce 

3. Různé, diskuse 

Výsledek hlasování:   Pro 14 Proti - Zdrželi se - 
Usnesení č. 2/17/ZO/2022 bylo schváleno. 
 

V 18,05 se na zasedání zastupitelstva obce dostavila p. Anna Kaletová zastupitelů je nyní 15. 

Zprávu o činnosti rady  
mezi zasedáním zastupitelstva obce podal místostarosta Miroslav Lejka, a to ze dne 29.12. 2021, 
17.1.2022, 21.2.2022 zastupitelé neměli žádné doplňující dotazy - zastupitelstvo obce bere zprávu o 
činnosti rady na vědomí  

Ad. 1 Investice a jejich financování 

 
Obce mají hospodařit v zájmu udržitelných veřejných financí tak, aby jejich dluhy nepřekročily 60% 
průměru příjmů za poslední čtyři rozpočtové roky. Nerespektuje-li obec pravidla, ministerstvo financí 
může pozastavit převod podílu na daňových výnosech.  
Starosta informoval zastupitele o stavu zadluženosti obce, k 1. lednu 2022 máme půjčky ve výše 
9.906 000 Kč, letos splatíme 2.426 000 Kč, minulý rok jsme splatili 7milionů, jsme na 30%.  
 
Pro překlenutí případného časového nesouladu mezi tvorbou a potřebou finančních zdrojů 
provozního charakteru projednali zastupitelé návrh Smlouvy o kontokorentním úvěru č. 
1681969339/22 mezi Českou spořitelnou, a.s. (banka) a Obcí Třanovice (klient).  

 
Úvěrová částka byla v minulých letech sjednávána ve výši 1.000.000,00 Kč, a to formou umožnění 
debetního zůstatku běžného účtu. Tento úvěr je především pojistkou, která např. v r. 2020, 2021 
nebyla využita, v r. 2019 obec krátkodobě kontokorentu využila. Z tohoto důvodu je návrh snížit 
sjednanou částku na 500.000 Kč účel úvěru:  
 
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo obce Třanovice schvaluje uzavření Smlouvy o kontokorentním úvěru  
č. 1681969339/22 mezi Českou spořitelnou, a.s. (banka), a Obcí Třanovice (klient) ve výši úvěrové 
částky 500.000 Kč a ukládá starostovi tuto smlouvu jménem obce uzavřít. 

 
Výsledek hlasování:   Pro 15 Proti - Zdrželi se  - (…) 
Usnesení č. 3/17/ZO/2022 bylo schváleno. 
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Investiční akce, které probíhají v současné době:  
- rekonstrukce elektroinstalace na ČOV, v r. 2010 byla provedena rekonstrukce a oprava ČOV 
Třanovice, po dvanácti letech však bylo zapotřebí udělat novou elektroinstalaci, akci financujeme z vl. 
zdrojů, nebyl nalezen vhodný dotační titul, jedná se o částku cca 1,4mil.Kč 
 
- Hřiště u Komunitního centra je financováno za přispění dotace z Ministerstva pro místní rozvoj, 
přislíbeny máme 2 miliony Kč, není třeba půjčka, MMR posílá finance průběžně během projektu na 
základě žádosti o platbu, vlastní podíl dotace máme krytý rozpočtem na r. 2022 
 
- výstavba splaškové kanalizace, financováno z rozpočtu Ministerstva financí, obec po dokončení 
majetek bezúplatně převezme, obec financuje zákonem dané povinnosti jako dozor BOZP, stavební 
dozor investora, autorský dozor, většina stavby je již dokončená, trasy C (směr Cymbálek), D (směr Za 
Lesem), A (směr na Vělopolí), dokončuje se trasa G (Dolina, chybí už jen několik úseků a čerpací 
stanice na dolině), poté bude možno kolaudovat, až po kolaudaci bude možno začít napojovat 
nemovitosti 
 

* * * 

Ad. 2  Rozvoj obce 
 
a) Starosta informoval zastupitele o záležitostech ohledně územního plánu obce.  Na prosincovém 
zasedání zastupitelstva obce byl přítomen majitel pozemků (v UP průmyslové zóny Třanovice za 
Lesem) a spolu s architektem seznámili zastupitele se svou vizí využití pozemků –představil 
prezentaci své vize „usedlostí pro drobné živnostníky“. Ze strany majitele pozemků by se mělo jednat 
o přípravu území tzv. zasíťování, rozparcelování a následný prodej 20 pozemků, o velikosti cca 
2000m2, které by měly být dle vize majitele využity pro výstavbu usedlosti pro drobné řemeslníky. 
Starosta informoval zastupitele o tom, že tento majitel se nakonec rozhodl pozemky prodat, za 
starostou se dostavil zájemce o koupi s tím, že by měl zájem v rámci změny ÚP území změnit na 4-5 
stavebních pozemků na výstavbu RD a chtěl by znát názor zastupitelů. 
 
Na MMFM – odd. územního plánování, jsme zaslali žádosti došlé na obec od občanů, kteří požádali o 
změnu UP,  magistrát zašle své stanovisko k požadavkům, stanoviskem MMFM se bude zabývat 
komise pro rozvoj obce, kterou zřídila rada obce jako svůj poradní orgán, na příštím zasedání 
zastupitelstva, pravděpodobně v červnu, se dohodneme, zda pořídíme 2. změnu UP Třanovice. Dle 
aktuální legislativy lze toto řešit i v tzv. zrychleném řízení, čehož bychom rádi využili. 
 
Starosta pak informoval zastupitele o dalších projektech, na jejichž realizaci jsme požádali o dotační 
podporu: 
Dotace čerstvě přislíbená z Moravskoslezského kraje na opravu prvků veřejného prostranství (v rámci 
projektu budou ošetřeny nátěrem plochy zařízení naučné stezky a lesoparku a mobiliáře, opraveny 
povrchy stezek pro pěší aj.),  
Aktuálně podané žádosti o dotace máme: Moravskoslezký kraj - dotace na informační technologie v 
rámci projektu dojde k nákupu senzorů IoT a rovněž nákupu služby pro vyhodnocení a zpracování dat 
a jejich výstupů na veřejně dostupných webových stránkách konkrétně se jedná o: 1x meteostanice - 
umístěna na místní ZŠ, zvolená pro měření teploty, tlaku, vlhkosti a zejména prašnosti která je 
potenciálně problematická z hlediska umístění školy u frekventované silnice II/648 směr Český Těšín. 
1x senzor výšky hladiny řeky-bude umístěn na mostní konstrukci přes řeku Stonávku pro okamžitou 
kontrolu výšky hladiny řeky Stonávky. 5x senzor měření kvality vzduchu CO2 - umístění v kmenových 
třídách základní školy pro kontrolu úrovně CO2 ve třídách za účelem zlepšení kvality prostředí a výuky 
žáků. 8x senzor měření spotřeby vody – bude umístěn na páteřní síti vodovodního řádu ve vlastnictví 
obce za účelem sledování spotřeby vody a vyhodnocování případných úniků na jednotlivých větvích. 
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Na Státní fond dopravní infrastruktury byly podány dvě žádosti 1. Chodník směr Cymbálek a 2. 
infrastruktura kolem ZŠ, ze dvou projektových dokumentací na chodníky, které má obec připraveny 
(chodník Cymbálek a chodník dolina) byl zvolen pro žádost chodník směr Cymbálek a to z toho 
důvodu, že veřejné osvětlení není v dotaci tzv. uznatelným nákladem, nevztahovala by se na něj 
dotace a u chodníku směrem Cymbálek bude zachováno VO současné    
 
Žádost o dotaci podaná Ministerstvo pro místní rozvoj - oprava místních komunikací, jedná se o 
opravu 2 místních komunikací (MK11c a MK20c) v obci Třanovice v celkové délce 865,5 m. 
Předmětem žádosti je obnova vozového souvrství místních komunikací. 
 
V letošním roce bude s vysokou pravděpodobností realizována akce ČEZU a to přemístění vzdušného 
el. vedení před evang. Kostelem a školou do země. Zaniknou tak sloupy, na kterých máme umístěno 
veřejné osvětlení, řešení VO budeme koordinovat s dodavatelem ČEZU, která bude stavbu realizovat. 
 

 
* * * 

 

Ad. 3 Různé, diskuse 

a) Zastupitelstvo obce Třanovice projednalo žádost o poskytnutí peněžního daru spolku PZKO 
jedná se o dar na pořízení rekuperace do klubovny PZKO ve výši 80.000,- Kč, klubovna potřebuje 
řešit problém s extrémní vlhkostí.  

 
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo obce Třanovice schvaluje poskytnutí peněžního daru spolku Místní skupina Polského 

kulturně - osvětového svazu v Třanovicích z.s. , IČ: 703 05 382, se sídlem Třanovice 221,  a to na 

pořízení rekuperace do klubovny PZKO ve výši 80.000,- Kč (slovy: osmdesáttisíc korun českých). 

Zastupitelstvo pověřuje starostu k podpisu darovací smlouvy v uvedené věci. 

 
Výsledek hlasování:   Pro 15 Proti - Zdrželi se  - (…) 
Usnesení č. 4/17/ZO/2022 bylo schváleno. 

b) starosta informoval zastupitele o setkání spolku pro obnovu venkova 16. června 2022, slavnostní 

setkání u příležitosti 20. výročí založení spolku proběhne v sále obecního úřadu Třanovice. M. Lejka 

podal návrh na pořízení pamětní desky bývalého starosty obce Jana Tomiczka, který byl po dobu 

dvaceti let starostou obce, významně se zasloužil o její rozvoj, u příležitosti výročního setkání by 

mohlo dojít ke slavnostnímu odhalení pamětní desky 

 

Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo obce Třanovice pověřuje místostarostu Miroslava Lejku zajištěním a organizací 

pamětní desky Janu Tomiczkovi 

 
Výsledek hlasování:   Pro 15 Proti - Zdrželi se  - (…) 
Usnesení č. 5/17/ZO/2022 bylo schváleno. 

 

 

c) info o dopisu obyvatel místní části Hrabina – lokalita se nachází za řekou Stonávkou, její 

přístupnost je zajištěna mosty přes řeku – most poblíž zastávky Labuda, větší auta musí užívat brod, 

v době vyšší hladiny je to problém, další možností byl most u aut. Zastávky U Mlýna (Hnojník), který 

byl v loňském roce odstraněn. Jiný přístup je možný ze strany k.ú. Hnojník, po komunikaci kolem 
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hřiště v Hnojníku (bohužel v současné době probíhá výstavba splaškové kanalizace Hnojník). Oblast je 

zatížena i probíhající výstavbou silnice Třanovice – Nebory.  Dotaz občanů se týkal termínu, kdy bude 

znovu obnoven most u Mlýna. Most u Mlýna v Hnojníku byl v havarijním stavu, obec Hnojník měla 

vydaný demoliční výměr, který byl platný do konce roku 2021, stavební povolení na nový most je 

vydáno 14.3.2022 a čeká na nabytí právní moci. Obec Hnojník již provedla výběrové řízení na 

dodavatele nového mostu, most je ve výrobě, předpokládaný termín, kdy bude osazen je v září 2022 

 

d) Zastupitelstvo obce bylo seznámena s doručeným oznámením o ukončení daňové kontroly, která 

byla zahájena dne 8. října 2020, kontrola se týkala projektu Chodník podél silnice II/474 v Třanovicích 

(chodník k Labudovi) provedenou kontrolou nebylo zjištěno porušení rozpočtové kázně. Daňová 

kontrola je ukončena 

 

e) starosta informoval zastupitele o pomoci uprchlíkům z Ukrajiny – se starosty mikroregionu se sešli 

na prac. schůzce a problematiku řešili, kontaktovali rovněž organizace, které se na pomoc specializují 

tj. diakonie, charity, červený kříž apod. sklady jsou plné, v souč. době není třeba materiální pomoci 

uprchlíkům, obec zveřejnila na svých stránkách a FB profilu čísla účtů, kde mohou lidé přispět. 

Problém však bude pravděpodobně dlouhodobého charakteru, v případě potřeby by se obcím 

organizace ozvaly a žádosti o konkrétní pomoc bychom mezi občany zveřejnili. Největší problém do 

příštích měsíců bude nejspíše s umístěním uprchlíků.  

 

M. Jochymek zastupitele informoval o aktivitách firem Koeximpo, Insgraf a Olza Logistic, které jezdí 

k ukrajinské hranici a pomáhají přímo na místě, dopravují uprchlíky na Slezsko. Hlavní problém je pak 

zajistit ubytování a případně zaměstnání pro tyto lidi. Pozval zastupitele na benefiční koncert u té 

příležitosti. 

 

f) pozvání na 10. ročník MAJFESTU – D. Toman zastupitele pozval na jubilejní 10. ročník MAJFESTU, 

který se bude konat 28. května 2022, součástí bude běh třanovická desítka, dále budou probíhat 

koncerty, divadelní vystoupení a různé atrakce pro celou rodinu 

 

g) info o plánované silnici 1/11 – starosta zastupitele informoval o proběhlé schůzce členů spolku 

silnice I/11, zastupitele seznámil s aktuálními návrhy a možnostmi, které byly na schůzce 

představeny. Vláda vyhlásila záměr výstavby projektu Třanovice – Havířov, jedná se pouze o záměr, 

neznamená to automaticky realizaci. Zastupitelé se shodli na tom, že pro obec by silnice v navržené 

podobě nebyla žádným přínosem, pouze by byla zabrána další půda a realizace by obci způsobila jen 

další zátěž. Obec bude podporovat možnou variantu, kdy by se silnice přes bývalé důlní území 

napojila na Bohumín a minula by tak Životice, Těrlicko a Třanovice. 

  

 
K. Tomanová přečetla usnesení, která byla přijata na 17. zasedání zastupitelstva obce a poté 
předsedající ukončil zasedání zastupitelstva v 19,23 hod. 
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Přílohy zápisu: 
1) Prezenční listina zastupitelů 
2) Prezenční listina občanů 
 
 
Zápis byl vyhotoven dne:  22. března 2022 
 
Zapisovatel: Ing. Karina Tomanová 

 

Ověřovatelé:             Ryszard Jochymek    ………………………………………………… 

Martin Guznar   ………………………………………………… 

Starosta:                     Mgr. Jiří Tomiczek   ………………………………………………… 

Místostarosta:     Miroslav Lejka    ………………………………………………… 


